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 Prezence 
Přítomni předseda: Ing. Jan Vavřička 

 
členové: 
Brožík Václav, MUDr. 
Habruň Marek, Ing. 
Jakubíček Petr, Bc. 
Konvář František 
Krumer Vladislav, PaedDr. 
Sýkora Jiří 
Opltová Michaela, Ing. 
Procházková Jana, Mgr. 
 
 

Nepřítomni 0 

Omluveni Němečková Martina, Mgr. 
Ženíšek Ondřej, Mgr. 

  

Hosté Petr Vanka, I. náměstek hejtmana pro oblast regionálního rozvoje, IT 

a evropských záležitostí 
Ing. arch. Miloslav Michalec, vedoucí ORR KÚPK 
Ing. Michaele Černá, referentka na úseku ORR KÚPK 
Mgr. Martin Plíhal, vedoucí Odboru životního prostředí 

 

Na vědomí 

 
 

Odbor kancelář ředitele KÚPK  (kopie - prezenční listina) 
 
 

 

 

 

 

Výbor pro regionální rozvoj Plzeňského kraje  

Zápis z 10. zasedání VRR ZPK dne 20. 9. 2022  

 
 

Číslo zasedání 10  

Datum konání 20. 9. 2022 – 14.00 hod. 

Místo konání Jednací sál Zastupitelstva PK, KÚPK, č. 174 

Zapisovatel Jana Brichcínová 
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Program 
 

1. Zahájení 
2. Zásady územního rozvoje 
3. Dotační titul „Běžky“ 
4. Diskuse a závěr 

 
 
 

Zápis z jednání 
 

Číslo Text 

 
1 

 
Zahájení 

 
Předseda výboru Jan Vavřička přivítal všechny přítomné členy a hosty. 
Zahájil 10. výjezdní zasedání Výboru pro regionální rozvoj ZPK. 
Všichni členové obdrželi pozvánku s programem jednání elektronicky 5. 
září 2022. 
 
Počet přítomných členů Výboru pro regionální rozvoj ZPK na začátku 
zasedání je 9. 
 
Ověřovatelem zápisu byl zvolen Bc. Petr Jakubíček. 

 
Program 10.  zasedání Výboru pro regionální rozvoj ZPK byl doplněn o další 
téma a to v bodě různé „Prezentace činnosti Odboru životního 
prostředí.“ Program byl všemi přítomnými členy výboru projednán. 
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Zásady územního rozvoje 
 

Slova se ujal Petr Vanka, náměstek hejtmana pro oblast regionálního 
rozvoje, IT a evropských záležitostí. Hlavním tématem tohoto bodu bylo 
Letiště Líně a otázka ukončení provozu letiště a jeho dalšího využití např. 
hala pro vědecko technický park, inovační centrum  závod Giga Factory či 
humanitní pomoc aktivních záloh aj. Plzeňský kraj měl připravit změnu č. 5 
podle usnesení vlády, která však ještě o přípravě změn nerozhodla, neboť 
se změna neprojednávala, tudíž bod se změnou č. 5 se stáhl. Plzeňský kraj 
se rozhodl, že bude požadovat, aby Letiště Líně připadlo Plzeňskému kraji.  

 
      PaedDr. Vladislav Krumer se k tomuto bodu vyjádřil. Je správné 
bojovat, aby letiště Líně připadlo Plzeňskému kraji. Upozorňuje na to, že 
usnesení vlády a důvodová zpráva se liší. Jeho názor je, že závod Giga 
Factory by tam být neměla, protože perspektiva auto elektromobility jsou 
jiná media. Na základě usnesení vlády by celá doprava a další záležitosti 
dost zkomplikovaly život okolním obcím. Je potřeba také o přípravách 
jednat se starosty. Souhlasí s variantou Plzeňského kraje za předpokladu, 
že se zachová dráha letiště, některé aktivity včetně záchranného systému, 
protože PK nemá žádné vhodné letiště. Považuje za důležité říkat lidem to, 
jak to ve skutečnosti je. 
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Pan Vavřička, předseda výboru, je přesvědčený, že toto téma se politicky 
využilo před volbami. Začaly útoky na PK, který je dle jeho názoru a 
informací v tom nevinně, protože tam žádné pozemky nemá krom 77 m2. 
Co se stane s letištěm, to je tak trochu ve hvězdách. Ministerstvo obrany 
má o letiště zájem, a pokud řekne, že ho tam chce, tak tam bude. Zda se 
podaří Plzeňskému kraji získat prostory kolem letiště a vytvořit tam např. 
vědecko technický park a další, to bude určitě předmětem dalšího jednání. 
Teď se ukazuje, že ta jednání stagnují. Plzeňský kraj není partnerem 
jednání, neboť nebyl přizván, ale je připraven k jednání.  
 
Výbor pro regionální rozvoj ZPK vzal na vědomí zprávu o zásadách 
územního rozvoje. 
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     Dotační titul „Běžky“  
  

Ing.  Michaela Černá, referentka na úseku Odboru pro regionální rozvoj 
KÚPK, seznámila členy výboru s dotačním titulem na podporu úpravy 
lyžařských a běžeckých tras. Dříve jej administroval Odbor pro cestovní 
ruch PK, nyní jej spravuje Odbor pro regionální rozvoj PK. Rozpočet DT 
v roce 2021/2022 disponuje s celkovým objemem finančních prostředků 
500 tis. Kč, z toho bylo čerpáno 426 tis. Kč. Příjemci jsou obce na území 
Šumavy a Českého lesa a mohou čerpat do max. výše dotace tj. 180 tis. 
Kč (zvýšeno ze 150 tis. Kč). Podávání žádostí je možné až po ukončení 
lyžařské sezóny. Kritéria hodnocení žádostí jsou - skutečné náklady na 
údržbu tras, počet motohodin, atraktivita oblasti a dotační morálka žadatele. 
Žádala si např. obec Hamry, obec Horská Kvilda, obec Modrava nebo 
město Železná Ruda. Lze čerpat také Individuální dotaci PK na nákup rolby. 
Např. Město Domažlice požádalo o individuální dotaci 1 mil. Kč z rozpočtu 
ORR v roce 2019 a to na nákup sněhové rolby na úpravu lyžařských 
běžeckých tras v okolí Čerchova, Capartic a Sádku (nová rolba Pisten Bully 
100, cena 4,052 mil. Kč). Nebo město Železná Ruda požádala o individuální 
dotaci 1,9 mil. Kč z rozpočtu OŠMS v roce 2021 na nákup stroje pro úpravu 
běžeckých stop pro klasické lyžování. 
 
Na porovnání s ostatními kraji v rámci dotace na „Podporu budování a 
údržby lyžařských běžeckých tras“ uvedla Karlovarský kraj: 

• Objem finančních prostředků (2022): 2,5 mil. Kč 
• Účel: zimní údržba, letní údržba, značení, servis techniky 
• Výše dotace: až 400 tis. Kč 

Podpora strojové techniky k údržbě veřejných zimních tras v KK 
• Objem finančních prostředků (nově v r. 2022): 5 mil. Kč 
• Účel: nákup nové nebo zánovní strojové techniky (rolba, skútr, 

technické příslušenství) nebo údržba stávající rolby 
• Výše dotace: až 2,5 mil. Kč 

Příjemci podpory: obce, jejich příspěvkové organizace, mikroregiony, 
spolky, nadace a jiné právnické a fyzické osoby. 
 
Dalším krajem je kraj Královehradecký - Úprava lyžařských běžeckých 
tras: 

• Objem finančních prostředků (v r. 2022): 1 370 tis. Kč 
• Účel: výdaje na strojovou údržbu tras, výdaje na pohonné 

hmoty, osobní výdaje na obsluhu strojů, značení tras, mapy, 
údržba tras (zpevnění, proklestění) 

• Výše dotace: až 650 tis. Kč 
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• Příjemci podpory: obce a jejich příspěvkové organizace, 
svazky obcí, fyzické a právnické osoby (jejich předmět 
podnikání se musí vztahovat k předmětu podpory) 
 

Paní Černá seznámila členy výboru i s krajem Moravskoslezským, 
Zlínským, Jihočeským a s krajem Vysočina.   
 
Pan předseda, Jan Vavřička, poděkovat Ing. Michaele Černé za 
prezentaci dotačního titulu „Na úpravu lyžařských a běžeckých 
tras“. 

 
Výbor pro regionální rozvoj ZPK vzal na vědomí informaci o dotaci na 
úpravu lyžařských a běžeckých tras. 
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      Různé 

 
  

Vedoucí odboru, Mgr. Martin Plíhal, představil členům výboru činnost 
Odboru pro životní prostředí. Složení odboru se skládá ze sedmi oddělení 
a to administrativně správní, realizace projektů ochrany ovzduší, ochrany 
přírody, IPPC a EIA, technické ochrany, vodního hospodářství a lesnictví a 
myslivosti. Jednotlivé oblasti a jejich přiblížení činnosti viz příloha č. 1 – 
prezentace Odboru životního prostředí.  
 
PaedDr. Vladislav Krumer považuje životní prostředí za velmi důležité. Je 
potřeba se soustředit na třídění odpadů. Např. v Šumperku dali do každé 
domácnosti třídící tašky zdarma a velice se tím zlepšilo třídění odpadu. 
Doporučuje to samé udělat v obcích PK a třeba i ve městě Pleň. Dále 
poukazuje na mizení zemědělské půdy změnami v územních plánech kvůli 
tomu, že se zastavuje plocha firmami, supermarkety, podél dálnice jsou 
zastavěné plochy, a to je problém spodních vod, vsakování a další. Ty 
změny územního plánování by chtělo daleko víc tvrději držet včetně 
zastavování ploch developery, s tím je spojená i podpora zemědělců. 
 
Na to reaguje Mgr. Martin Plíhal. Nevidí takový problém s třízením, ale 
recyklací. Třídíme celkem hodně, ale ta využitelnost třízených složek není 
moc veliká. Např. vytřízený plast na lince se třídí ještě do dalších asi osmi 
kategorií a z toho pouze jenom dvě nejkvalitnější se někde udají a prodají, 
zbytek jde na skládky nebo do spalovny. Tedy není až takový problém 
s třízením, ale mírou recyklace. Plzeňský kraj nabízel též tašky na třízení 
odpadu obcím PK, máme s tím zkušenost. Co se týká zemědělské půdy 
v rozvojových územních plánech, největším problém je, že už z minula  
si táhneme jistý dluh, neboť v územních plánech dnes již schválených, je 
velké množství zahrnutých vod pro budoucí výstavbu a s tím se těžko 
pracuje. Pokud to někdo koupí a je to v územním plánu, pak to někdo vyndá 
z územního plánu, musí mu být dána náhrada rozdílu ceny toho pozemku, 
pokud ta doba není delší než 5 let a on mezitím nečinil další jiné kroky. Tedy 
dostat z územního plánu nějakou plochu není úplně jednoduché a ty nové 
se už tam tolik nedostávají. V případě investora, který je v souladu 
s územním plánem a chce někde realizovat průmyslovou zónu, tak ty 
možnosti, jak to stopnout, už nejsou moc veliké. To pak třeba, když se to 
řádně nezdůvodní, anebo když developer chce postavit nějakou halu, aniž 
by věděl, co tam bude za technologii výroby, pak se souhlas nevydá. 
Doplňuje ještě odpověď tím, že v současné době se velmi rozjel častý 
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požadavek nových investorů na vymezování ploch pro fotovoltaiky na 
zemědělské půdě. V brzké době budeme čelit masivní výstavbě velkých 
elektráren na zemědělské půdě.   

 
Pan předseda Jan Vavřička poděkoval za příspěvek panu Mgr. Plíhalovi a 
podělil se o svou zkušenost s taškami na třízení odpadu z Horažďovicka, 
tam je pořídili a dali je občanům zadarmo. Potvrzuje, že třídění tímto 
způsobem funguje. Dodává, že odpadové hospodářství je určitě velký 
problém, on sám to vidí na obci, neboť neustále odpadová firma zvyšuje 
ceny. Nyní řeší odběr sběr popelovin, čekají na dotační titul na nádoby a 
budou dávat popelnice na popel do domácností. 
 
K solárním panelům zareagovala také paní Mgr. Procházková, je z odvětví 
realitního a zaznamenává stejnou vlnu jako PK. Vnímá však situaci klidněji. 
Ačkoliv se často jedná o ornou půdu, je to kategorie orné půdy, která je na 
dosah na hranici obcí, a proto, aby člověk zrealizoval jistý záměr, potřebuje 
mít poblíž stanici, kde se může připojit a týká se to velmi malého úseku a je 
to omezené plochou. Jsou firmy, které tam tzv. napráskají cokoliv a pak 
firmy, které to tam montují. Jsou dobré kompromisy a je třeba vybírat kvalitní 
věci. Tato problematika v ČR není zákonem nikterak ustanovena, vše je na 
rozhodnutí územních působností a považuje za důležité vytvořit 
jednotvárnou formu posuzování, co ano a co ne.  
 
Mgr. Martin Plíhal reaguje, že nevidí problém v tom, že se solární panely 
postaví na půdu, jedná se o dočasné odnětí. Ta půda je konzervovaná, a 
pokud bychom v budoucnosti potřebovali více zemědělské půdy a 
převáděla se výroba elektřiny ze solárních panelů, tak se ta půda může 
zlikvidovat a zase se to dá osít. Spíše  vnímá problém v tom, že ty areály 
jsou tam oplocené a je tam poměrně velký zásah do volné krajiny i do 
prostupnosti té krajiny. A co je vlastně největší problém, že v některých 
regionech mohou být firmy mnohem aktivnější a pak máme třeba potřebu 
vzniku solárních elektráren a pak může být oblast více nebo naopak málo 
přetížena. Bohužel žádná stanovená koncepce pro tuto problematiku není 
a nepřipravuje se.  
 
Pan PaedDr. Krumer je pro podporu vratných obalů. Vedoucí odboru 
životního prostředí reaguje, že vidí především nebezpečí v prodejných a 
neprodejných věcí. Má obavu v tom, aby ten systém nepadl, protože pokud 
nerecyklujeme zbytek, tak proč ho třídit. Čas však ukáže. 
 
Pan předseda poděkoval Mgr. Martinovi Plíhalovi, vedoucímu Odboru pro 
životní prostředí za prezentaci činnosti odboru a odpovědi k jednotlivým 
otázkám. 
  

       Výbor pro regionální rozvoj ZPK vzal na vědomí informaci o činnosti  
       Odboru životního prostředí KÚPK. 
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Diskuze a závěr 

 
Pan předseda vybídl členy k diskusi. Pan PaedDr. Krumer nabídl v rámci 
Plánu činnosti na rok 2023 navštívit město Tachov.  
 
Náměstek Petr Vanka upozorňuje na rozpočet, chybí tam Hospodářská 
komora, která podle něj do regionálního rozvoje vůbec nepatří, a stejně tak 
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Venkovský dům, ten přesměroval na cestovní ruch. Chce, aby regionální 
rozvoj sloužil jako služba obcím.  
 
V 15:50 bylo jednání Výboru pro regionální rozvoj ukončeno, pan předseda 
poděkoval členům za účast  
 
Příští 11. jednání Výboru pro regionální rozvoj ZPK se bude konat dle Plánu 
činnosti na rok 2022 dne 15. listopadu 2022 a bude spojen s pracovním 
obědem – místo bude upřesněno. 

 

 
Zápis byl vyhotoven dne 30. 09. 2022 – počet stran: 6, počet příloh: 2 

 
 
 Jana Brichcínová Bc. Petr Jakubíček Ing. Jan Vavřička 
 
 .................  .................   .................  ..................   .................  .................  
 zapisovatel   ověřovatel zápisu   předseda výboru  


